
Emlékeztető 

HUNATiP online megbeszélés 

2023 április 18. 9:30-10:30 

 

A megbeszélésen Bardócz Tamás, Bozánné. Békefi Emese, Brlás-Molnár Zsuzsanna, Halasi-

Kovács Béla, Horváth Ákos, Lengyel Péter, Mihálffy Szilvia, Réczey Gábor, Szűcs István, 

Urbányi Béla és Váradi László vettek részt.  

A kimentését kérte Stündl László.  

 

A megbeszélés résztvevői 

 

A megbeszélés főbb megállapításai és javaslatai a napirendi pontok szerint az alábbiakban 

foglalhatók össze: 

 

1. A HUNATiP részvétele a MAHOP Plusz program Monitoring Bizottságában  

A HUNATiP a MAHOP Plusz program Monitoring Bizottságába tagként Szűcs Istvánt, 

póttagként Békefi Emesét jelölte, akik el is kezdték a munkát. A HUNATiP több tagja más 

szervezetek és intézmények képviseletében szintén részt tagja a MAHOP Plusz MB-nak, így 

hatékonyan tudjuk képviselni az ágazati innováció szempontjait az operatív program 

előkészítése és végrehajtása során.  

 

2. A tagsági kör bővítésének fejleményei  

A MATE tagság esetén annak formális rendezése a feladat, további lépéseket kell tennünk a 

Debreceni Egyetem és a MOHOSZ felvételi kérelmének elindítása érdekében. A MA-HAL 

egyelőre nem lesz a HUNATiP tagja, azonban a két szervezet stratégiai együttműködési 

megállapodást fog aláírni. Szűcs István által megküldött minta alapján Váradi László ki fog 

dolgozni egy megállapodás tervezetet. Az intézményi/szervezeti csatlakozásokat követően 
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kerülhet sor innovatív vállalkozások tagként történő felvételére, amelyre vonatkozóan Urbányi 

Béla kidolgozott egy szempontrendszert (1.sz. melléklet) 

Békefi Emese tájékoztatása szerint a HUNATiP bevételei egyelőre alapvetően a tagdíjakból 

származnak. Az egyesület számláján jelenleg 360 eFt van, amely növekedni fog a 2023. évi 

tagdíjak összegével, illetve a NEA pályázaton nyert 150 eFt-tal.  

 

3. EATiP kapcsolat (tagdíj fizetés, tájékoztatás a MiP meetingről) 

Az EATiP az európai akvakultúra innováció kulcsfontosságú szervezete, amelynek jelentős 

szerepe van az innovációs folyamatok alakításában úgy is, mint az Európai Bizottság tanácsadó 

szervezete. Ezért továbbra is fontos az EATiP kapcsolatok fenntartása és erősítése. Bár az EU 

akvakultúra innovációjának területén túlsúlyban van a tengeri akvakultúra, az EATiP vezetése 

nyitott és támogató az édesvízi akvakultúra fejlesztését szolgáló programok előkészítésében és 

végrehajtásában. Az EATiP március 9-én megtartott MiP meetingjének emlékeztetőjét a 2.sz. 

melléklet tartalmazza. 

Békefi Emese tájékoztatta a résztvevőket, hogy a HUNATiP tagdíjának a befizetése 

folyamatban van. 

Felmerült az a lehetőség, hogy miután a magyar alapítványi egyetemek nem kaphatnak 

támogatást EU Horizon kutatási programok keretében, a HUNATiP keresse a lehetőséget 

formálódó konzorciumokban való részvételre. Bár a HUNATiP-nek nincsenek kutatási 

erőforrásai, egyes programelemekben (pl. demonstráció) sikeresen vehetne részt, egyúttal 

fenntartva a magyar kapcsolatokat és elősegítve magyar egyetemek későbbi csatlakozását. A 

HUNATiP tagjai a különböző szakmai rendezvényeken legyenek aktívak a HUNATiP 

„helyzetbe hozásának” érdekében.  

 

4. Szakmai kiadványok megjelentetése és szakmai rendezvényeket szervezése  

Bár a hazai akvakultúra ágazati szereplői (pl. MA-HAL, MATE AKI) végeznek szakmai 

tájékoztatást fontos lenne, hogy a HUNATiP az akvakultúra innovációjának hazai információs 

kulcsszereplőjévé váljon. Ez annál is inkább fontos lenne, mert számtalan forrásból óriási 

információ tömeg vesz körül bennünket. Ebben a helyzetben a szakmai kiadványok 

(elektronikus és nyomtatott) szisztematikus és hatékony megjelentetése szükségessé teszi egy 

HUNATiP innovációs stratégia kidolgozását. Ezt a munkát az elnökség el fogja kezdeni és egy 

hónapon belül előterjeszt egy javaslatot a HUNATiP tagok számára.  

Az ülésen résztvevők egyetértettek abban, hogy tekintettel az ez évi nagy számú szakmai 

rendezvényre, amelyek szervezésében a HUNATiP aktívan részt vesz (Ponty Konferencia; 

FAO Workshop; AE2023 Konferencia) 2023-ban nem rendezünk hazai szakmai fórumot. 

Segítjük azonban a kompetens ágazati szereplőknek az említett szakmai rendezvényeken való 

részvételét.  

Szükséges azonban egy 2024. évi munkaprogram kidolgozása szakmai kiadványok 

megjelentetésére és szakmai rendezvények szervezésére.   
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5. Angol nyelvű szakkönyv megjelentetése a Springer kiadóval a HUNATiP és a NACEE- 

együttműködésében 

A Springer kiadó munkatársával az EAS AE22 Konferencián Riminiben folytatott megbeszélés 

alapján Urbányi Béla elkezdte egy a kelet európai akvakultúrát bemutató könyv tartalmi 

tervezetének kidolgozását. Egy a könyv tartalmára és szerzőire vonatkozó javaslatot 3 héten 

belül megkapnak a HUNATIP tagjai, majd egyeztetést követően elindulhat a munka. Igen 

hasznos lenne, illetve a kelet európai akvakultúra súlyát és elismertségét növelné, ha a 2024 

második felében esedékes magyar EU elnökség idején megjelenhetne a könyv.  

 

6. A HUNATiP részvétele az Aquaculture Europe 2023 konferenciájának szervezésében.  

A HUNATiP öt tagja is aktív szereplője az EAS AE23 bécsi konferenciája szervezésének. A 

konferencia jó lehetőséget biztosít a magyar halgazdálkodás nemzetközi bemutatkozására. A 

magyar szervezők keményen dolgoznak azon, hogy úgy a konferencián, mint a szakmai 

kiállításon és egyéb kapcsolódó rendezvényeken minél több magyar szakértő vegyen részt, 

elősegítve a magyar halgazdálkodás értékeinek széleskörű megismertetését, illetve a 

nemzetközi kapcsolatok erősítését. A HUNATiP önmagában is bemutatkozik a szakmai 

bemutató (Trade Show) magyar standján, illetve aktívan részt vesz az Innovációs Napon.  

7. A HUNATiP honlap aktualizálása  

Váradi László, Békefi Emese és Brlás-Molnár Zsuzsanna áttekintik a honlap tartalmát és 

javaslatot tesznek az egyes fejezetek aktualizálására, amely munkában szükség van a 

HUNATiP tagok részvételére.  

 

8. A következő HUNATiP ülés időpontja és programja 

A résztvevők egyetértettek abban, hogy a következő személyes HUNATiP ülés a HAKI 

Napokat megelőző nap június 6-a délutánján lesz online részvételi lehetőséget is biztosítva. Az 

ülést követően a résztvevők vacsorán folytathatják a kötetlen megbeszélést. A HUNATiP tagok 

közül hat fő már jelezte, hogy részt vesz az ülésen. 

Az ülés programjára, illetve napirendi pontjaira az elnökség május közepéig tesz javaslatot. 

 

 

Szarvas, 2023. április 24. 
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1.sz. melléklet 

 

Javaslat 

Vállalkozások HUNATiP tagságának feltételei 

Tekintettel a HUNATiP létrehozásának és működésének elsődleges céljára, nevezetesen az 

ágazati innováció erősítésére, a HUNATiP-nek olyan vállalkozások lehetnek tagjai, akiknek 

tevékenysége megfelel az alábbi kritériumok legalább egyikének: 

• az elmúlt 5 évben nemzeti vagy nemzetközi K+F+I pályázati részvétel, 

minimálisan konzorciumi tagsággal. 

vagy 

• az elmúlt 5 évben olyan K+F+I területen elért bevétel realizálása, mely a 

vállalkozás könyvelésében megjelenik. 

vagy 

• az elmúlt 5 évben olyan elhatárolás a könyvelésben, mely K+F+I tevékenység 

eredménye. 

vagy 

• K+F+I területen végzett igazolt munkavégzés (pl. az adott cég alvállalkozó volt, 

vagy projektmenedzsment résztvevője volt K+F+I programnak). 

 


